
Nustrup Sogns lokalråd 
Et stærkt landdistrikt. 

 
 

Referat den 8. feb. 2024 kl. 19.30 hos Janni. 

Afbud: Kurt.  

1. Solcellepark Skrydstrup. 
Stiftere af Solcellepark Skrydstrup besøgte Nustrup Sogns lokalråd på bestyrelsesaftenen den 8/2 
hos Janni. Stiftere af Solcellepark Skrydstrup fortæller om et spændende projekt som der er taget 
initiativ til. Det var for os fint at få et indblik i forhistorien og plan for Solcellepark Skrydstrup. 
Vi syntes generelt, at de havde gjort sig mange tanker til projektet. Og at det lå dem meget på sinde 
at involvere borger der bliver personligt ramt.  De har haft personlig kontaktet og informeret om 
deres tanker/planer. 
De er bevidst gået efter det røde støjområde i forbindelse med placeringen. Og der er et samarbejde 
med Haderslev kommune. Hvis Haderslev kommune godkender planen, vil det indgå som en af de 4 
pilotprojekter der skal være i Haderslev. Med grøn omstilling.  Den grønne energi vil være med til at 
opfylde 35 % af Haderslevs CO₂. Solcellepark Skrydstrup, ønsker et anlæg på 700 hektar.  
Haderslev kommune vil stå for formidlingen af projektet, der vil kunne starte det første spade stik 
2026. Alle involverede borger vil blive inviteret i deres E-Boks. 
 
Lokalrådet vil være behjælpeligt med processen til dette hvis det bliver aktuelt. 

          Der er et særligt referat fra mødet med Solcellepark Skrydstrup 

2. Økonomi. 
Ikke gennemgået pga. afbud. 
 

3. Orientering fra sidst. 
Borgerbudgettering 2023. De 3 mindre grupper er orienteret og at de skal sende kvitteringer til Kurt. 
2 af de 3 har sagt ja. Ridesti og juleudvalget at taget imod. Og siger mange tak. 
 

4. Områdefornyelse. 
Der skal findes en dato til invitation til planlægning af områdefornyelse og laves indbydelse i 
klubbladet. Se under punkt opfølgning fra stjernemødet. 
Vi har valgt følgende datoer. Den 11. april eller den 25. april. Vi afventer accept fra 
Landdistriktskoordinator Bitten Jensen. Og vi vil gerne afholde det i forsamlingshuset.  
 

5. Nyhedsbrev til landdistrikterne. 
Kurt har sendt nyhedsbrevet videre til os, men vi nåede ikke at drøftet det på sidste møde. 
Det gælder også mail, ang. byggegrunde. 
På grund af tidspres er det et punkt næste gang. 
 

6. Generalforsamling. 
Der skal indkaldes til generalforsamling, jf. vores beslutning på sidste generalforsamling. 
Bestyrelsen skal finde en passende dato, så det kan komme i NU-Avisen. 
Vi har valgt den 3. april kl. 19.00 i Klubhuset.  Vi er vidne, at tiden skrider for os og ikke helt 
kan holde vores vedtægter. Vi er kommet i tidspres pga. mange arrangementer i marts 2024. Ina 
sætter det i klubbladet.  
 



Nustrup Sogns lokalråd 
Et stærkt landdistrikt. 

 
7. Opfølgning Ulla Kjærgaard. 

Kurt undersøger om der kan fjernes noget ved krydset – så det bliver lidt smukkere og bedre udsyn. 
På grund af tidspres er det et punkt næste gang. 
 

8. Kassererposter i sognet. 
Der skal laves et udkast til et møde indkald ang. forslag til kassererposter i sognet. Se mere under 
stjernemødet.  
Vi fik en god drøftelse og blev enige om at Charlotte kontakter Jesper. 
De vil sammen indkalde til et inspirationsmøde for interesserede kasserer i sognet. Evt. at inviterer 
en person med som kommer udefra.  Målet er at drøfte de udfordringer der er som forenings 
kasserer. Og om der kunne være en mulighed for at gå sammen og få en fælles kasserer. På trods 
af flere systemer. 
 

9. Borgerbudgettering. 
Forslag til hvordan vi så kan gøre, og at det rykkes til maj, men vi vil fortsat gerne, at små projekter 
kan få medvind og derved flere stemmer. 
Den 16. maj bliver der borgerbudgettering. 
Indkommende forslag skal sendes senest den 9. maj til mail: n.s.l.kasserer@gmail.com eller ligges i 
postkassen hos Laila Steenberg Olsen Skolevej 16, Nustrup. 
Jens Seberg kontakter Bent Kloster. 
Vi vil forsøge os med at dele forslagene op i 2 puljer, en til 3 mindre grupper max 5.000 kr. i alt 
15.000 og en pulje på 35.000 til øvrige forslag, som der stemmes om.  
 
Næste bestyrelsesmøde den 11.  marts. Kl. 19.30 i klubhuset.  
 
Godkendt og underskrift   
 


